
Svarnotat Klima-, Miljø- og Teknikudvalget 14.08.2023 
Anders Liltorp (A) vedr. sagen om sikre skoleveje og 
hvad status er 
 

 

 

 

 

Spørgsmål 
På Klima-, Miljø- og Teknikudvalgets møde den 14. august 2023 spurgte 

Anders Liltorp (A) til sagen om sikre skoleveje og hvad status er? 

 
Svar 
Administrationen arbejder primært på sikre skoleveje omkring 

Gungehusskolen og Avedøre Skole, jf. tidligere politiske beslutninger på 

fagudvalg og på Kommunalbestyrelsens møde d. 31. januar 2023. Sagen 

drøftes også politisk i november måned på Klima-, Miljø- og 

Teknikudvalget. 

 

Af nedenstående afsnit fremgår status pr. ultimo august 2023.  

 

Gungehusskolen, Høvedstensvej 
 

• Der er etableret ensretning, fra Arnold Nielsens Boulevard til 

Gungevej. 

• Der er etableret cykelbaner i begge sider indenom 

parkeringsarealer foran skolen. 

• Der er etableret særskilt p-plads til bus der bringer og henter børn til 

E-klasserne. 

• Der er ændret til skråparkering ved skolen for bedre trafikafvikling 

grundet ensretning. 

• Parkeringsareal ved Haveforeningen er ændret til cykelbane. 

• Der er etableret parkeringsareal ved Multihuset, Høvedstensvej 45. 

• Der er etableret standsningsforbud gældende fra Gungevej til 

Avedøre Havnevej. 

 

Ovennævnte 7 punkter har Politiet givet samtykke til. 

 

Der arbejdes på justeringer, hvor følgende punkter undersøges: 

 

• Fjernelse af fortov fra kirkegårdens indgang og frem til 

Haveforeningen. Dette areal ændres til ”kys og kør”, dette vil give 

ca. 15-20 pladser. 

• Bus der bringer og henter børn til E-klasserne flyttes til placering 

mod kirkegården helt tæt på skoleindgangen. Dermed afsættes 

børn IKKE på kørebanen. Krydsning af vejen sker ved hjælp af 

skolepersonale samt skolepatrulje. 

 

Ovennævnte 2 punkter har Politiet givet samtykke til. 
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Gungehusskolen, Gungevej 
 

Der arbejdes på 3 scenarier for Gungevej og trafikafviklingen for især 

cyklister. Scenarie 1, etablering af 2 minus 1 vej med parkering mod 

virksomhederne. Scenarie 2, etablering af fortov og cykelsti i begge sider 

samt parkering mod virksomhederne. Scenarie 3, etablering af fortov mod 

virksomhederne og etablering af dobbeltrettet cykelsti mod boldbanerne. 

Tegningsmateriale og økonomisk overslag for det enkelte scenarier 

forventes medio september. Herefter skal Politiet give samtykke.  

Sagen forventes behandlet på fagudvalg i november. 

 

Disse 3 scenarier fremlægges hurtigst muligt til Politiets godkendelse og 

samtykke. 

 

Avedøre Skole 

 

Der er afholdt møde med skolelederen, SFO-leder og skolebestyrelsen og 

et revideret projekt er under udarbejdelse. 

De vigtigste punkter er følgende: 

 

• Afsætning og parkering vil etableres i syd-østlige hjørne 

• Signalanlæg etableres på Brostykkevej/Frydenhøjstien  

• Affaldshåndtering og vareindlevering bevares på nuværende sted 

• Lukning af Frydenhøjstien efter nuværende hovedindgang 

 

Kommunens rådgiver udarbejder skitseprojekt for ovennævnte 4 punkter, 

som forventes modtaget senest 22. september 2023. Skitseprojektet 

fremlægges til Politiets og Beredskabets godkendelse og samtykke. 

 

 

 

 


